

**Inter-School Volleyball Competition 2017-18**  
**The Libero Player Rules Changes Highlight**

Libero Player	19.1.1	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Each team has the right to designate from the list of players on the score sheet <b><u>up to two specialist defensive players: Liberos</u></b>. If a team has more than 12 players recorded in the score sheet, TWO Liberos are mandatory in the team list.</li> </ul> <p>Eg.: 12+2 / 11+2 / 10+2 / 11+1 / 12+0 (Player+ Libero)</p>
	19.1.2	<ul style="list-style-type: none"> <li>● All Liberos must be recorded on the score sheet in the special lines reserved for this.</li> </ul>
	19.1.3	<ul style="list-style-type: none"> <li>● The Libero on court is the Acting Libero. If there is another Libero, he/she is the second Libero for the team. Only one Libero may be on court at any time.</li> </ul>
	19.3.2.1	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Libero Replacements are not counted as substitutions.</li> <li>● They are unlimited but there must be a completed rally between two Libero replacements.</li> </ul>
	19.3.2.2	<ul style="list-style-type: none"> <li>● The regular replacement player may replace and be replaced by either Libero.</li> <li>● <b><u>The Acting Libero can only be replaced by the regular replacement player for that position or by the second Libero.</u></b></li> </ul>
	19.3.2.9	<ul style="list-style-type: none"> <li>● An illegal Libero replacement can involve (amongst others) <ul style="list-style-type: none"> <li>- No completed rally between Libero replacements,</li> <li>- The Libero being replaced by a player other than the second Libero or the regular replacement player.</li> </ul> </li> </ul>

## 2017-18 年度校際排球比賽

### 自由球員規則更改要點

自由球員	19.1.1	<ul style="list-style-type: none"><li>● 每隊可於記錄表球員名單中指派<b>最多兩名專責防守的「自由球員」</b>。如於記錄表球員名單中有超過十二名球員登記，強制規定球隊必須有兩名自由球員在名單中。</li></ul> <p>例：12+2 / 11+2 / 10+2 / 11+1 / 12+0 (球員+自由球員)</p>
	19.1.2	<ul style="list-style-type: none"><li>● 所有自由球員必須登記在記錄表上的特定位置中。</li></ul>
	19.1.3	<ul style="list-style-type: none"><li>● 場上的自由球員為「作賽自由球員」。若有另一名自由球員，他為「次選自由球員」。無論何時，場上只可有一名自由球員。</li></ul>
	19.3.2.1	<ul style="list-style-type: none"><li>● 自由球員的替換不算是替補。</li><li>● 替換不限次數，但兩次替換之間必須完成一球比賽。</li></ul>
	19.3.2.2	<ul style="list-style-type: none"><li>● 後排球員可替換任何一名自由球員，或被他們替換。</li><li>● <b>作賽自由球員只可以被該位置先前替換過的球員或次選自由球員替換。</b></li></ul>
	19.3.2.9	<ul style="list-style-type: none"><li>● 自由球員非法替換 (包括但不限於)：<ul style="list-style-type: none"><li>- 兩次自由球員替換中，未有完成一球比賽；</li><li>- 自由球員被非該位置的球員或次選自由球員所替換。</li></ul></li></ul>

\*如有爭議，以 FIVB 頒佈之排球比賽規則英文版本作準。